
 

 
Bestyrelsesmøde 

Torsdag d. 15. august 2024 klokken 18.00 - 21:00 
STED: Stines kontor, administrationsbygningen på afdeling Fensmark 
 
Inviterede:  
Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Christina Krogh Nikolajsen, Louise Mie Grahn 
Andersen, Anders Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine Andersen,  Shila Høeg 
 
Til stede: Mie Ihlermann Rasmussen, Janni Elley, Mia Than West, Karen Raff, Louise Mie Grahn Andersen, Anders 
Holm, Marie Louise Jagd Hoff, Maj-Britt Højgard, Stine Andersen 
 

 
Gæster:  
 
Fraværende:  
Afbud: Christina Krogh Nikolajsen, Shila Høeg 
Mødeleder: Mie Ihlermann Rasmussen  
Referent: Shila   
 

 
Punkt Referat 
Sag 1/ MIR 
Velkommen til den nye bestyrelse. 
Formalia vedr. skolebestyrelsens 
arbejde 

- Kort præsentation af 
medlemmerne  

- Hvad er skolebestyrelsens 
opgave (principper, 
høringssvar mm) 

- Regler og rammer 
(tavshedspligt, lukkede møder 
mm.) 

- Kommende møder med 
udvalget mm. 

Skærpet tavshedspligt – man må fortælle hvad man selv har sagt, men 
man må ikke fortælle hvad andre har sagt. 
Man må referere hvad der er tilgængeligt i referatet. 
Hvis man har en mening der ikke er matcher med flertallet, har man ret 
til at få det ført til referat. 
  

Pause med spisning   

Sag 2 / MIR  
Godkendelse af referat fra d. 18.6 
 

Referat godkendt 

Sag 3 / MIR / Beslutning / 
 Forretningsordnen gennemgås 
 tilrettes /godkendes 
Bilag: Forslag til forretningsorden 
Bilag: Forslag til dagsorden 

Mie og Stine redigerer på bagkant af bestyrelsens tilbagemeldinger 
Forslag at minimere tal i punktopstillingerne. 

Sag 4 / MIR / Beslutning / 
Møderække gennemgås, 
tilrettes/godkendes  
Bilag: Mødeplan skolebestyrelsen 

Mødeplanen godkendes enstemmigt.  
Sendes ud med referatet. 

Sag 5 / MIR / Beslutning/ 
Forplejning eller vederlag   

Det er vedtaget at bestyrelsen ikke modtager vederlag. 
Til gengæld sørger skolen for forplejning til møderne.  

Sag 6/ MIR/ 
Input til høringssvar vedr. SFO 
tildeling 
Bilag:  
Politisk materiale til BUU mødet 13. 
august 
Nuværende model med 
konsekvensberegning 
Ny model 
 

Vi anerkender at BUU vil lave en gennemskuelig tildelingsmodel til 
økonomien i vores SFOer. 
 
Bekymring for at begge modeller for Holmegaardskolens vedkommende 
vil betyde forringelser af den kvalitet børnene møder i SFOen, fordi de 
besparelser begge modeller indebærer vil betyde reduktion i 
medarbejdere. 
Denne forringelse er svær at se i sammenhæng med den vedtagne SFO 
strategi, der har ambitiøse mål, med et ønske om at højne kvaliteten af 
SFOen både for SFO1 og særligt SFO2. 
 



Vi ønsker at der ikke er en binding på fordelingen af pædagoger og 
medhjælpere. Fordi et kan betyde yderligere belastning af økonomien. 
 
Når økonomien beskæres betyder det at det ikke vil være muligt at have 
åbent på flere matrikler på lukkedage. 
 
Vi har en bekymring for hvordan der fordeles midler til vores børn der 
går i specialtilbud. Fordi de børn der går i specialtilbud, i høj grad har 
brug for ekstra ressourcer i ydertimerne, hvor børnene er trætte og 
rammerne er anderledes end i skoledagen. Når økonomien fjernes fra 
SFOerne decentralt til specialbørn, giver det os mindre mulighed for at 
prioritere indsatserne omkring vores børn med særlige behov. 
 
I skolebestyrelsen vil vi med ovenstående forbehold og 
opmærksomhedspunkter anbefale, at BUU arbejder videre ud fra den 
nuværende model med konsekvensberegninger. 
 
Mie og Stine udarbejder høringssvar og samstemmer med Nicolaj. 
Høringssvaret sendes til BUU – uden yderligere kommentarer fra 
skolebestyrelsen. 
 

Sag 7 / MIR 
Forældremøder  

- Hvem deltager? 
  

Ny afdeling: 
• 0. årgang: 14/8 kl. 17.00-19.00: Mie 
• 4A og 4C: 4/9 kl. 17.00-19.00: Mia 
• 4B: 28/8 kl. 17.00-19.00: Louise 
• 7. årgang: 21/8 kl. 17.00-17.30: (Louise) 
• Z: 28. august kl.17.00-19.00: Mie  
• ZX45/ZX67: 28. august kl. 17.00-19.00: Louise 

Toksværd: 
• 0. årgang: 14/8 kl 17-19: Louise 
• 4T:26/8 fra 17-19: Karen (skal på fra starten) 
• H-klasserne 11/9 kl. 17-19: Majbritt 

 
På mødet præsenteres oplæg til forældremøderne. 
Det er lærerne der kontakter skolebestyrelsesrepræsentanten med 
besked om hvilket lokale og hvilket tidsrum der passer bedst.  

Sag 8 / SH 
Økonomiopfølgning  

- Status på sidste skoleår  

- Opstart på kommende skoleår  

Bilag: Udsendes inden mødet 

 
Vi følger det planlagte budget for året.  

Sag 9 / MIR 
Revidering af principper 
Orientering om tiltænkt proces for 
årets arbejde med principper  
  

Ønsker at vi gennemgår de nuværende principper, og reviderer der hvor 
det er nødvendigt. 
Principper der bliver revideret sendes i høring i elevråd, forældreråd og 
personalegrupperne. 
 
Principperne revideres på et temamøde i oktober.  
Hvor de de ældste og vigtigste principper drøftes fælles og der gives 
bemærkninger til de resterende principper. 
 
Udover revidering af de eksisterende principper, kan der udarbejdes nye 
principper efter behov. 
  

Sag 10 / MIR 
Bordet rundt  

• Medlemmer 

• Medarbejdere 

• Ledelsen:  

• Formanden: Orientering om 
Næstved kommunes 
Skoletrafiktest 

 

Oplevelse af, at det har haltet med kommunikation ifht. nogen børns 
opstart i specialklasser. 
 
God første skoledag for 0. årgang. 
Dejligt, at der ligger forældremøder tidligt for de mindste. 
 
Der er lidt udfordringer i musik på 3. årgang. 
 
Vigtigt at forældrene får besked, hvis der er lærere der stopper, så de 
kan tage ordentligt afsked. 
 
Medarbejderne oplever det har været en fantastisk start på skoleåret. 
 
Oplevelse at der bliver tænkt på medarbejder pleje – det er dejligt. 



Alle lærere havde førstehjælpskursus i den første uge. 
 
Der er kommet nye borde og bænke 
 
Nyt for udskolingen med et tvunget udefrikvarter – har indtil videre ikke 
givet problemer. 
 
Der har været mere ro omkring klassedannelserne til 7. årgang end der 
plejer at være. 
 
Ny børnehaveklasseleder på Toksværd. 
 

 
Sag 11 / MIR 
Punkter til kommende møder 
 

• Rundvisning på afdeling Fensmark  

• af væsentlige principændringer samt ønsker til nye principper. 

• Drøftelse af Regeringens udspil vedr. styrkelse af SB. 

• Årshjul, Mie og Stine laver udkast til drøftelse på kommende 
møde 

• Skolen i bevægelse – Nye tiltag i 2024/2025 

• Opfølgning på legeplads Toksværd 

• Opfølgning på trafikudvalget, parkeringspladser 

• Procedure for modtagelse af nye elever i klasserne 
 

 


